
اخباراخبار
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دستور مخبر برای رسیدگی فوری به 
نیازهای زلزله زدگان

معاون اول رئیس جمهور ســاعاتی قبل به منظور بازدید از 
روند امداد رسانی به زلزله زدگان، در سفری از پیش اعلام 
نشده، در شــهر خوی حاضر شــد.با توجه به عدم اطلاع 
مسئولین استانی و کشــوری مستقر در شهر خوی از سفر 
محمد مخبر، وی در حال سرکشــی به مناطق آسیب دیده 
این شهرستان و گفتگوی بی واســطه با اهالی شهر برای 
بررسی وضعیت و روند امدادرسانی به آسیب دیدگان زلزله 
اســت. معاون اول رییس جمهور ضمن شنیدن دغدغه ها 
و مطالبات مردم، دســتورات لازم را جهت کمک رســانی 
و تامین نیازها به مســئولین استان هم صادر کرد و آنان را 
مکلف کرد با فوریت نســبت به رفع مشکلات زلزله زدگان 
اقدام کنند. مخبر همچنین با اشــاره به سرمای شدید هوا، 
بر تامین هرچه بیشــتر امکانات اسکان و لوازم گرمایشی 
تاکید کرد و ضمن تســلیت به خانواده های جانباختگان و 
آرزوی شفای عاجل برای مصدومین، به مردم اطمینان داد 
که دولت با جدیت و با تمام توان خســارات وارده به منازل 
مســکونی و لوازم خانگی آنها را جبران خواهد کرد.مردم 
مناطق زلزله زده شهرســتان خوی  نیز حضور معاون اول 
رییس جمهور را مایه دلگرمی و آرامش خاطر عنوان کردند 
و به بیان دغدغه ها و نیازهای خود در فضایی صمیمانه با 

دکتر مخبر پرداختند.

۶۰۰ هزار واحد مسکن از نهضت ملی 
سهم استان تهران

اســتاندار تهران سهمیه نهضت ملی مسکن این استان را 
۵۰۰ تا ۶۰۰ هزار واحد عنوان کرد.

علیرضا فخاری استاندار تهران در حاشیه همایش معرفی 
زنان توانمند شــهرهای جدید در جمــع خبرنگاران گفت: 
نهضت ملی مسکن در تهران به دلیل وسعت کم و جمعیت 
فشــرده شرایط ویژه دارد و برای جبران این فشردگی باید 
از مرکز شــهر فاصله بگیریم و بارگذاری در شهرک های 
اطراف تهران صورت گیرد تا عقب ماندگی ساخت مسکن 
جبران شود. استاندار تهران بیان کرد: در کنار اجرای طرح 
نهضت ملی مسکن، بافت فرسوده باید نوسازی شود که با 
کمک این دو )شهرک سازی اطراف تهران و نوسازی بافت 
فرســوده پایتخت( ظرفیت ۵۰۰ تا ۶۰۰ هزار واحد نهضت 

ملی مسکن استان تهران پوشش داده شود.
فخاری گفت: در تأمین منابع آب و برق و سایر خدمات از 
جمله حمل و نقل برای اســتان تهران تلاش بیشتری باید 
کنیم و در حال حاضر ساخت مسکن در جنوب شهر صورت 
می گیرد و شــهرک سازی در غرب تهران داریم، زمین در 

پرند و پردیس آماده شده و در حال بارگذاری است.
استاندار تهران افزود: با شهرداری تهران ساخت ۱۰ هزار 
واحد در شــهر تهران را آغاز کرده ایــم و در آینده نزدیک 
شــاهد جبران عقب ماندگی ساخت وساز در بافت فرسوده 
تهران خواهیم بود. وی ادامه داد: تهران حاشــیه نشــین 
زیاد دارد و ســاکنان شــهرک های اطراف تهران در حکم 
حاشیه نشین هســتند.فخاری تصریح کرد: می توانیم ۱۰۰ 
تا ۲۰۰ هزار واحد در بافت فرسوده تهران بسازیم.استاندار 
تهران در خصوص اجرای مولد سازی املاک مازاد دولتی 
تهران اظهار داشــت: شهر تهران اراضی زیادی برای مولد 
سازی ندارد امروز خود تهران و دستگاه های اجرایی کمبود 

ساختمان دارند که باید اول آن را جبران کنیم.

وزیر نیرو میزان پرشدگی سدهای کشور را بیش از ۴۰ درصد اعلام کرد: بارش ها در نیمه 
جنوبی کشــور بیش از حد معمول اتفاق افتاده اما در نیمه شمالی نسبت به گذشته کمتر 
بوده اســت.علی اکبر محرابیان وزیر نیرو در رابطه با آخرین وضعیت سدهای کشور گفت: 
در نیمه جنوبی کشــور بارش ها بیش از حد معمول و نرمال کشور اتفاق افتاده اما در نیمه 
شمالی کشــور به ویژه در استان های مرکزی، تهران، قزوین، قم، همدان، البرز و سمنان 
میزان بارش ها نسبت به سال ها گذشته کمتر بوده است.محرابیان در ادامه میزان پرشدگی 
ســدهای کشــور را بیش از ۴۰ درصد اعلام کرد و افزود: البته طبیعی است که به خاطر 
نوع بارش ها که عمدتاً به صورت برف بوده و در سرشــاخه ها هنوز ذوب نشده، امیداوریم 
با ذوب برف ها میزان پرشدگی سدها بهبود پیدا کند. وزیر نیرو در ادامه صحبت های خود 
اضافه کــرد: اگر روند بارش ها در ماه های آینده به گونه ای باشــد که عقب ماندگی را در 
اســتان های مذکور جبران کند، سال خوبی را در پیش خواهیم داشت، در غیر این صورت 
باید روش های مدیریت مصرف را جدی بگیریم. این عضو کابینه دولت سیزدهم با تاکید بر 
اینکه سیاست هایمان در حوزه انرژی و آب مدیریت مصرف است عنوان کرد: با روش های 
مدیریت مصــرف تلاش می کنیم میزان مصرف کاهش پیدا کند. ســال جاری در حوزه 
مصرف آب نســبت به سال گذشته حداقل در تهران رشد مصرف نداشتیم بدین معنی که 
با وجود اضافه تقاضاها، صرفه جویی قابل توجهی داشــتیم. در حوزه برق نیز در سالی که 

پشت سر گذاشتیم نسبت به سال قبل ۴.۵ درصد کاهش مصرف داشتیم.

اســتاندار تهران با تأکید بر اینکه بازآفرینی یک اصل است و در تهران باید به نهضت 
بازآفرینی و بازســازی توجه جدی شــود، به جمعیت تهران اشاره کرد و گفت: امروز با 

احتساب اتباع حدود ۱۸ و نیم تا ۱۹ میلیون جمعیت در تهران داریم.
بنا براعلام پایگاه اطلاع رســانی اســتانداری تهران، ســی و چهارمین جلســه ستاد 
بازآفرینی شــهری استان تهران به ریاســت علیرضا فخاری استاندار تهران و با حضور 
آیینی معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری، ملکی معاون 
هماهنگی امور عمرانی اســتاندار تهران، محبت خواه مدیرکل راه و شهرســازی استان 
تهران و دیگر مســئولان برگزار شد. فخاری در این جلسه ضمن تبریک میلاد حضرت 
علی)ع( و دهه فجر با اشــاره به تعبیر اولیه بازآفرینی یعنی چگونگی شکل گیری بافت 
های فرسود اظهار کرد: مردم در تأمین نیازمندی هایشان از جمله در حوزه مسکن جلوتر 
از دســتگاه ها هستند، از اینرو غفلت ما زمینه ساخت و ســازهای ناایمن و ناکارآمد را 
فراهم می کند و باید در این حوزه ورود جدی داشــته باشیم. وی ادامه داد: برخورداری 
های تهران زمینه مهاجرت را فراهم می کند و امروز با احتساب اتباع حدود ۱۸ و نیم تا 
۱۹ میلیون جمعیت در تهران داریم و سالی حدود ۵ درصد به جمعیت استان اضافه می 
شــود که این امر قابل توجه و تأمل است.استاندار تهران با تاکید بر برگزاری و پیگیری 
مستمر جلســات ستاد بازآفرینی استان و شهرســتان ها عنوان کرد: ساخت مسکن در 
اطراف تهران به جهت تامین زیرساخت ها و امکانات عملا پروسه زمان بری است و به 
جای آن تمرکز اقدامات در بافت های فرســوده مفیدتر خواهد بود. فخاری به لزوم نظم 
دهی، تلفیق اطلاعات و داده ها در حوزه بازآفرینی به منظور تدقیق در نظارت ها اشاره 
کرد و گفت: در زمینه برنامه و بودجه حوزه بازآفرینی و ارائه میزان عملیاتی شدن برنامه 
ها توســط دستگاه ها و سنجش ســطح رضایتمندی مردم، دبیرخانه ستاد فعالانه عمل 
کند. وی تاکید کرد: بایســتی برای جبران کاســتی ها در حوزه مسکن بر مبنای توزیع 
جمعیت، شــناور کردن جمعیت، استانداردسازی سازه ها و رفع نیازمندهای حوزه شهری 
و روســتایی اقدام کنیم. استاندار تهران خاطرنشان کرد: بازآفرینی یک اصل است و در 
تهران باید به نهضت بازآفرینی و بازسازی توجه جدی شود و برای حفظ هویت محلات 
در جاهایی که ظرفیت وجود دارد تراکم افزایش یابد. فخاری به لزوم تشویق سازندگان 
در محلات بافت فرسوده اشاره کرد و افزود: دبیرخانه ستاد با نظر مشورتی کارشناسان و 
افراد صاحب نظر نسبت به ارائه مدل تشویقی برای سازندگان اقدام کنند تا بسته مذکور 

در اختیار شهرداری های استان قرار گیرد و مبنای عمل شود.

رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار با تاکید بر اینکه این ســازمان از ادامه عرضه خودرو 
در بورس کامــلا دفاع می کند، گفت: توقف عرضه خــودرو در بورس کالا تبعات عجیبی 
درپی خواهد داشت. مجید عشقی  با بیان اینکه قیمت گذاری دستوری بلای جان صنعت است، 
اظهــار کرد: برخی تمایل دارند تجربه های دیگران را بارها تجربه کنند.  اگر درمورد فولاد و 
پتروشــیمی هم کوتاه می آمدیم زیان انباشته ای که در خودروسازها وجود دارد در آنجا هم 
اتفاق می افتاد. او ادامه داد: صنعت خودرو چندین سال است که توسط شورای رقابت و سازمان 
حمایت گروگان گرفته شده است. سازمان بورس هم درابتدا با عرضه خودرو در بورس مخالف 
بود اما با توجه به ساختار این صنعت به این نتیجه رسیدیم که این صنعت راه نجاتی جز این 
ندارد. رئیس سازمان بورس با اشاره به معاملات خودرو در بورس کالا عنوان کرد: ممکن است 
در ابتدا خودروها بالاتر از قیمت بازار معامله شــود، اما بعد از مدتی به تعادل می رسد. عشقی 
ادامه داد: ۲۰۰ هزار میلیارد تومان توســط مجموع خودروسازها توزیع می شود که ۱۰۰ هزار 
میلیارد آن مانند یک یارانه کور در یک قرعه کشی توزیع و ۱۰۰ هزار میلیارد تومان آن پشت 
پرده توزیع می شــود. او با تاکید بر اینکه سازمان بورس عرضه خودرو در بورس را با جدیت 
پیگیری و از آن دفاع می کند،  عنوان کرد: اگر عرضه ادامه پیدا نکند امیدی به زنده شدن این 
صنعت وجود ندارد. سهامدارانی که ابتدای سال خودرو خریدند تاکنون سود زیادی کردند اما 
سهام دارانی که سهام خودروسازها را خریدند باید متحمل ریسک شوند. توقف عرضه خودرو 

در بورس تبعات عجیبی خواهد داشت.

 بیش از ۴۰ درصد سدهای کشور 
پر شده است

 سالی ۵ درصد به جمعیت 
استان تهران اضافه می شود

توقف عرضه خودرو در بورس 
تبعات عجیبی دارد

رئیس سازمان بورس:استاندار تهران:وزیر نیرو :

   سعید زاهدیان
ســرمربی پرســپولیس در کنفرانس از بار شکست 
شــانه خالی کرد. هــواداران مقصر اصلی از دســت 
رفتن قهرمانی پرســپولیس در لیگ بیست و یکم را 
کسی جز یحیی گل محمدی نمی دانند؛ این را می شد 
از پســت های اینستاگرامی و نوشــته های هواداری 
در فضــای مجازی فهمید. به جــز بحث های نقل و 
انتقالاتی که پیرامون یحیی وجود داشــت، رفتارهای 
خارج از عرف این مربی منجر به محرومیت سنگین  
او شد، تا پرسپولیس در هفته های حساس پایانی بدون 
سرمربی باشد. یحیی خریدهای خوبی هم برای لیگ 
بیست و یکم نداشت؛ بازیکنان جدیدی که با نظر او 
جذب شده بودند را بازی نمی داد. همین مسأله موجب 
نارضایتی هواداران شــد. اگر بازیکنان جدید کیفیت 
لازم برای بازی در پرســپولیس را ندارد، چرا برایشان 
این همه هزینه شــد تا فقط تماشاگر لیگ باشند! در 
لیگ بیست و دوم، یحیی دست به انقلابی بزرگ زد 
و تیمی که سال قبل هماهنگ به نظر می رسید را با 

تغییرات گسترده بهم ریخت. همین مسأله باعث شد 
تا همچنان پرســپولیس با نوسان زیادی بازی کند و 
از کیفیت ۵-۶ ســال اخیر فاصله بگیرد. سوای اینها، 
یحیی همچنــان از اتفاقات فصل قبل درس نگرفته 
و با مصاحبه ها و رفتارهای تند خود برای پرسپولیس 
دردســر می سازد.بازی فولاد و پرسپولیس یک نمونه 
است؛ نمونه ای برای اثبات این حرف: »اگر می خواهید 
پرســپولیس را ببرید، روی اعصاب گل محمدی راه 
بروید!« یحیی خیلی زود از کوره درمی رود و برخلاف 
روزهایی که بازیکنی خونســرد و آرام بود، در دوران 
مربیگری عصیانگر و پرخاشگر شده؛ او آستانه تحمل 
پایینی دارد و هرگاه زیر فشار قرار بگیرد، خیلی زود از 
کوره درمــی رود و با تندخویی به طرف مقابل هجوم 
می بــرد گاهی حمله های او فیزیکی اســت و گاهی 
کلامی. بســیاری از مربیان فهمیده اند که برای بردن 
یحیی، بهترین اســتراتژی راه انداختن جنگ روانی و 

ایجاد حاشــیه برای نیمکت پرسپولیس است؛ یحیی 
گل محمدی بعد از بازی با فولاد با مصاحبه  جنجالی اش 
باعث شد تا هاله ای از حواشی او و تیمش را محاصره 
کند. او در کنفرانس مطبوعاتی، فولاد را به بازی کثیف 
و ضدفوتبال متهم کرد. حتی اگر حق با گل محمدی 
باشد و تمام تاکتیک فولاد، جنجال و وقت کشی باشد، 
بازهم ذره ای از تقصیر یحیی کاسته نمی شود و باید از 
او پرسید: »استراتژی و سیستم بازی پرسپولیس برای 
جنگ روانی و ضدفوتبال چیســت؟ چرا پرسپولیس 
برای چنین بازی هایی پلن و برنامه ای از پیش تمرین 
شده ای ندارد؟ آیاد نیکمت فولاد در زمین مسابقه مانع 
پاس دادن بازیکنان پرسپولیس بود که آنها نتوانستند ۴ 
پاس متوالی به هم بدهند؟«مقصر جلوه دادن حریفان 
به دلیل رعایت نکردن بازی جوانمردانه شــاید برای 
یک بار پذیرفته شود اما یک مربی حرفه ای و کاربلد 
»باید« بــرای جنگ های بیرون و داخل زمین برنامه 

داشته باشد و به دلیل بازی فیزیکی یا رفتارهای خارج 
از عرف و اصول مربیان تن به شکست ندهد. یحیی 
با مصاحبه اش انگار می خواست از »بار شکست« شانه 
خالی کند. یحیی باید فــرض را بر این بگذارد که از 
این پس، تمام مربیان لیگ برتری با مرام و مســلک 
مربیان فولاد مقابل پرســپولیس صف می کشند و با 
چنین حریفانی باید تیمش را پیروز کند و از تیم های 
چغر سه امتیاز بگیرد.در فوتبال دنیا هم تیم های زیادی 
مقابل بارسا، ســیتی، آرسنال، رئال- یا تمام تیم های 
بزرگ که از ستاره و کیفیت بازی بالایی برخوردارند- 
به ضدفوتبال رو می آورند؛ اما مربیان تیم های بزرگ 
قافیه را می بازند؟ یا برای عبــور از چنین بازی هایی 
همواره پلنی مشــخص و برنامه دارند؟ بارها شــاهد 
بازی های موســوم به اتوبوسی مقابل بارسلونای پپ 
بودیم. در اغلب بازی ها، بارسا برنده شد و توقف مقابل 
اینتر مورینیو شــاید تنها یک استثنا باشد. در فوتبال 

حرفه ای، دفاع کردن، بازی فیزیکی و مستقیم و حتی 
حاشیه سازی یک متد و روش متداول برای بازی مقابل 
تیم های بزرگ است. اما این متد در فوتبال ایران گاهی 
با چرک بازی اشتباه گرفته می شود و مربیان هر هفته 
با هم درگیرند و نیمکت نشــین ها به زمین می ریزند 
و بــرای داور، تیم رقیب و حتی تیم خودی دردســر 
می سازند. یحیی گل محمدی وظیفه دارد که در قامت 
سرمربی یکی از بزرگترین باشگاه های ایران، کیفیت 
بازی پرســپولیس را آنقدر بالا ببرد که هیچ تیمی در 
لیگ برتر با این شیوه ها هم نتواند پرسپولیس را از ریل 
قهرمانی خارج کند. اگر چنیــن امکانی برایش مهیا 
نیست، لااقل باید پلن جدیدی برای عبور از بازی های 
جنجالی تعریف کند. در نهایت فرافکنی و متهم کردن 
حریف به چرک بازی دلیل قانع کننده ای برای شکست 
نیست و یحیی نمی تواند از بار سنگین شکست در اهواز 
با یک مصاحبه جنجالی و شلوغ بازی شانه خالی کند. 
لو باید به یک پرسش ساده پاسخ دهد: چرا بازیکنان 

پرسپولیس از دادن ۵ پاس متوالی عاجز بودند؟

راه بردن پرسپولیس؛ راه رفتن روی اعصاب یحیی

ازوضعیتجمعیتپایتختگزارشمیدهد؛
4

استفاده از ظرفیت 
معلمان بازنشسته 

 برای کاشت 
یک میلیارد درخت

وزیر آموزش و پرورش مطرح کرد:

نگاهی به پیش 
بازی های هفته ۱۸ 

لیگ برتر 

امتیاز بررسی کرد؛
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 چرا کارلتو از 
 ۲۳ جام، فقط 

۵ لیگ برده است؟

امتیاز عملکرد فنی  آنچلوتی را بررسی کرد؛
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پیام وزیر ارشاد 
به پانزدهمین 

جشنواره هنر های 
تجسمی فجر

سرمقاله

 چرا ادعای ایجاد 
یک میلیون شغل غلوآمیز است؟

   حمید حاج اسماعیلی - کارشناس بازار کار
ادعــای دولت در خصــوص ایجاد بیش از یک 
میلیون شغل به نظر من کاملا غلوآمیز و تبلیغاتی 
است. این موضوع در دولت های قبل هم مسبوق 

به سابقه است.
همه دولت ها برای مثبت جلــوه دادن کارنامه 
دولت، اقــدام به چنین تبلیغاتــی می کنند. این 
انتقادات به میزان شــغل ایجاد شــده در گذشته 
هم وجود داشــته و اساسا آمارها و اطلاعات پایه 
در خصوص محاسبه نرخ بیکاری، اشتغال، رشد 
اقتصادی و حتی تورم به دلیل عدم یک ســامانه 
ملی و جامع به صورت فنی و تخصصی با وجود 

فعالیت مرکز آمار محل تردید جدی است.
همه ســازمان های تخصصی و مراکز پژوهشی 
نســبت به اســتخراج آمار در ایران انتقاد داشتند 
و هنوز این مســاله وجود دارد. متاسفانه با وحود 
همه این انتقادات، هنوز نسبت به اصلاح استخراج 
آمار در کشور اقدام اساسی صورت نگرفته و برای 
همین هم است که ما شاهد تفاوت معناداری بین 
آمارهای مرکز آمار، بانک مرکزی، مراکز پژوهشی 
و تخصصی و خود ســازمان ها و وزارتخانه ها در 

کشور هستیم.
بــر این اســاس، تا زمانی که مــا امکان ایجاد 
یک ســامانه یکپارچه به صورت تخصصی برای 
هم افزایــی و پایش جدی آمارهای تخصصی در 
کشور فراهم نکنیم  همچنان با این مشکل جدی 

برای صحت و سلامت آمار روبه رو هستیم.
دولت ســیزدهم هــم از ابتدا بــرای پیگیری 
اشتغال زایی در کشــور برنامه نداشت و اوج این 
تبلیغات و هیاهو برای ایجاد اشــتغال را در شروع 
دولت ســیزدهم شــاهد بودیم که قرار بود طی 
یک سال و نیم یک میلیون و ۸۰۰ هزار شغل در 
کشور ایجاد شــود؛ آن هم با سکانداری، هدایت 
و دبیــری وزیر کار وقت، آقای عبدالملکی که در 
مدت کوتاهی برکنار شد و تمام آن طرح و تبلیغات 
از بین رفت و تقریبا دبیرخانه شورای عالی اشتغال 

هم دچار انفعال جدی شد.
از ســوی دیگر، دولت ســیزدهم چند ماهی 
هم فاقد وزیر بــرای وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی بود. این هم یکــی از نواقص جدی 
دیگری بود که وجود داشــت و با آمدن آقای 
مرتضوی هم طرح و برنامه ای از ایشان ندیدیم. 
حتی به دلیل عدم وجود سابقه جدی ایشان در 
کارهای کلان، تمرکز و اشــرافی هم به امور 
نداشت و ادعاهایی هم در روز رای گیری مطرح 
نکــرد که بتواند برنامه ای را از قبل تهیه کند و 
یا برنامه هایی که از گذشته وجود داشته، محل 

نقد و بررسی و اجرا قرار دهد.
بر این اساس، سوال این جاست که براساس چه 
برنامــه ای آقای مرتضوی در وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی ادعا دارند که بیش از یک میلیون 
شغل طی سال گذشته در کشور ایجاد شده است.

www.EMTIAZDAILY.ir

چهار     شنبه   12  بهمن  1401 / شماره  8/3612 صفحه /  5000 تومان

بازدهی باورنکردنی اوراق سکه، 
ارز سهمیه ای و خودرو

 بدهکاری ۳۸ هزار میلیاردی 
شهرداری به بانک شهر
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خوشه هایی دربــــــــــــاره کلان شهر
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